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Sprawozdanie  
z pobytu w Mariborze (Słowenia)  

 
 
I. CZĘŚĆ OGÓLNA  
 

1. TEMAT   KONGRES CISOR 

2. CHARAKTER  Narada    

3. MIEJSCE I NAZWA INSTYTUCJI PRZYJMUJĄCEJ Maribor [Słowenia] 

4. OKRES POBYTU 02 do05 października 2014 roku 

5. NAZWA INSTYTUCJI UCZESTNICZĄCEJ  

Federacja Stowarzyszeń Rezerwistów i Weteranów SZ RP 

6. NAZWA INSTYTUCJI KOORDYNUJĄCEJ      -  

7. SKŁAD DELEGACJI  

1.mł.chor. mar. (r) Michał Bardasz – wiceprezydent CISOR 

2. st szer. (r) Władysław Florek 

   

II. CZĘŚĆ SZCZEGÓŁOWA  

 
Kongres CISOR w Mariborze był oficjalnym rozpoczęciem prezydencji 

słoweńskiej w CISOR. Delegacja polska uczestniczyła w Kongresie z własnej 
inicjatywy i na własny koszt. Uznaliśmy naszą obecność za niezbędną, gdyż od roku 
Polska nie była reprezentowana na posiedzeniach CISOR. W tym czasie                  
w organizacji nastąpiło wiele zmian i istniała obawa, że stajemy się coraz mniej 
rozpoznawalni i coraz bardziej izolowani. Naszą opinię wspiera fakt, że połowa 
uczestniczących państw wymieniła przewodniczących swoich delegacji. 
 Obecni byli przedstawiciele 10 państw członkowskich CISOR. Nieobecne 
delegacje Francji, Austrii i Luksemburga. W pierwszym dniu Kongresu jego 
uczestnicy uczestniczyli w ceremonii otwarcia na terenie Akademii Wojskowej 
(Kadetnicy) w obecności generalicji i władz Mariboru. Następnie wizytowali Akademię 
i działające przy niej muzeum. Kolejnym punktem programu była wizyta                    
w granicznym miasteczku Gornja Radgona miejscu walk o niepodległość Słowenii     
w 1991 roku. Uczestniczyliśmy w spotkaniu z weteranami wojny 1991 roku                  
i w uroczystościach pod pomnikiem ją upamiętniającym. Delegacje zostały podjęte 
przez burmistrza Gornej Radgony, a następnie, po przekroczeniu mostu granicznego 
na Drawie, przez burmistrza austriackiego miasteczka Bad Redkersburg. W drugim 
dniu odbył się Kongres CISOR. Prezydent przedstawił prezentację słoweńskiej 
prezydencji ze szczególnym uwzględnieniem zimowego posiedzenia w Bled, na 
którym będzie omawiane przygotowanie czerwcowych zawodów CISOR. Państwa 



członkowskie prezentowały w krótkich wystąpieniach stan i sposób zorganizowania 
rezerw w ich krajach. Komisje nie obradowały z uwagi na niską frekwencję 
delegatów. Komitet Centralny omówił propozycję prezentacji CISOR na forum NRFC. 
Komitet Centralny dyskutował sprawę rozwoju Stowarzyszenia poprzez przyjęcie 
nowych członków. Prezydent poinformował o wystosowanych zaproszeniach do 
Czech, Bułgarii i Chorwacji. Przedstawiciel Polski ponownie domagał się 
natychmiastowego podjęcia rozmów z Węgrami o ich powrocie do stowarzyszenia.  
Komitet  Centralny przychylił się do wniosku Albanii o rozpoczęcie procedury 
przyjęcia do CISOR. 
 Prezydencję CISOR w latach 2016 - 2018 przejmie prawdopodobnie 
Finlandia. Byłby to drugi przypadek utraty przez Polskę szansy na pełnienie tej 
zaszczytnej funkcji. Należy zwrócić uwagę na fakt, że prezydencję przejmują 
państwa o znacząco krótszym stażu organizacyjnym niż Polska. 
 Po południu uczestnicy Kongresu brali udział w spotkaniu z merem i władzami 
Mariboru. 
 

III. WNIOSKI I PROPOZYCJE 
 

1. Rozważyć możliwość objęcia Prezydencji CISOR przez Polskę w latach 2016-

2018 lub 2018-2020. 

2. Zacieśniać dwustronną współpracę polskich podoficerów z organizacjami 

podoficerów Niemiec, Danii, Holandii. Słowenii i Finlandii wspierającymi 

polskie działania na forum CISOR i mającymi zbliżone poglądy na dalszą 

działalność i rozwój CISOR. 

3. Kontynuować zasadę udziału w pracach CISOR polskich członków Komitetów: 

Statutowo-Prawnego i Technicznego. 

 

OPRACOWAŁ 

 
 
 

 
 

mł. chor. mar. (r) Michał BARDASZ 
 

 


